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SZEGED VÁROSI BIZOTTSÁGÁNAK LAPJA 

Alakuló tanácsülés Szegeden 
Megválasztották a tisztségviselőket, a végrehajtó bizottság és a NEB tagjait 
A Szeged Megyei Városi 

Tanács alakuló ülését teg-
nap, csütörtökön tartotta. Az 
ünnepélyes eseményen részt 
vett Cserháti István, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának tagja; Szabó Sándor, 
a megyei pártbizottság elsó 
t i tkára; Petrik István, a me-
gyei tanács elnökének álta-
lános helyettese; Székely 
Sándor, a szegedi pártbizott-
ság első t i tkára ; Patkó Imre, 
a Minisztertanács Tanácsi 
Hivatalának főosztályvezető-
je, valamint a város ország-
gyűlési képviselői, üzemek, 
intézmények, vállalatok meg-
hívott vezetői. Török László 
korelnök (mint a legrégibb 
tanácstag) köszöntötte a 
résztvevőket. Kulcsárnó Kiss 
Piroska, a Hazafias Nép-

f ron t Szeged Városi Bizott-
ságának t i tkára a népfront 
elnöksége nevében javasla-
tot tett a városi tanács ügy- ' 
rendi bizottsága tagjainak 
megválasztására. A testület 
a bizottság elnökévé Dékány 
Gézát, a bizottság tagjaivá 
Bozóki Istvánnét, #irály De-
zsőt, Kovács Károlynét, Ru-
zics!:a Lászlót választotta. 
Az ügyrendi bizottság meg-
vizsgálta a tanácstagok man-
dátumát . 

Deák Ágnes, a városi vá-
lasztási elnökség elnöke be-
számolt a választás tapasz-
talatairól, hangsúlyozta az 
ú j választójogi törvény szo-
cialista demokráciát erősítő 
vonásait. Rámutatott arra, 
hogy a szavazás törvényes 
rendben, nagy politikai ér-
deklődés mellett zajlott, és 
akik nem kapták meg a bi-
zalmat, azok sem bukott 
emberek, hiszen a közélet-
ben számítanak rá juk. 

Kulcsárné Kiss Piroska a 
népfront nevében javaslatot 
tett a városi tanács és a 
végrehaj tó bizottság tisztség-
viselőire, tagjaira. Nyílt sza-
vazással határozták meg a 
jelölteket, majd titkos sza-
vazással megválasztották a 
tisztségviselőket és a 'vb tag-
jait. 

Szeged megyei város ta-
nácselnöke ismét Papp Gyu-
la. 

A tanácselnök általános 
helyettese Csonka István, a 
városi pártbizottság osztály-
vezetője, tanácselnök-helyet-
tes Müller Józsefné lett. A 
végrehaj tó bizottság további 
tagjai : Bartha István, Diós 
József, Frányó József, Guba-
csi Béla, Katona Gyula, Kul-
csárné Kiss Piroska, Oláh 
Miklós, Takács Szilveszter-
né, Tenyi Mária, valamint 
határozatlan ideig tölti be 
tisztségét Csikós Ferenc vb-
ti tkár. A tanács vezetői, a 
vb-tagok letették a hivatali 
esküt. 

Ezt követően a tanácsülés 
Papp Gyula elnökletével 
folytatódott, aki székfoglaló 
beszédében megköszönte a 
bizalmat, és egyebek között 
hangsúlyozta: 

— Az országgyűlési és t a -
nácsi választásokat több 
mint egyéves politikai mun-
ka előzte meg. Ez a tevé-
kenység a pár tunk XIII . 
kongresszusára való felké-
szülés jegyében bontakozott 
ki, és egyben jó alkalmat te-
remtet t az állami szervek, 
vállalatok, intézmények 
munká jának értékelésére is. 
Így a városi pártértekezlet 
minősítette a tanácsi szerve-
zet tevékenységét, és vala-
mennyi fontos várospolitikai 
kérdésben megfelelő irány-
elveket dolgozott ki. Javas-
lom, hogy az ú j tanácsi cik-
lusban ezen irányelvek f i -
gyelembe vételével alakítsuk 
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ki programunkat . A követ-
kező feladatunk most az 
lesz, hogy a VI. ötéves terv 
befejeződésével párhuzamo-
san, feldolgozzuk a XIII. 
kongresszus határozatait , és 
megszabjuk 3 tennivalókat. 
A városi tanácsnál az elő-
készítő munkát elkezdtük, 
és annak függvényében tud-
juk folytatni, ahogyan a 
VII. ötéves tervről szükséges 
információk birtokába ju-
tunk. A tanácsi gazdaságban 
életbe lépő szabályozóválto-
zások miatt a lapja iban ú j 
módszer szerint látunk hoz-
zá a tervezési előkészületek-
hez. 

A várospolitikai célkitűzé-
seket a tanács elnöke igy 
összegezte: 

— Meggyőződésem, hogy 
tanácsunk testületi munká ja 
a lakóterületi politikai, gaz-
dasági munkánk eredmé-
nyességén dől el. Ha a leg-
fontosabb városfejlesztési 
kérdések mellett a lakosság 
mindennapi ügyeit érintő, 
lokális problémákat is si-
kerül az állampolgárok he-
lyi közösségeivel, a helyi po-
litikai és társadalmi szer-
vek képviselőivel még a tes-
tületi döntés előtt megvitat-
ni, akkor megsokszorozzuk 
hatékonyságát lakossági kap-
csolatainknak. Ez a várospo-
litikai közmegegyezés viszont 
az eddigi gyakorlatnál lé-
nyegesen nagyobb tanácstagi 
aktivitást feltételez. De fel-
tételezi az egész tanácsi 
szervezet, a hivatali appará-
tus, a tanácsi intézmények és 
vállalatok eddiginél lénye-
gesebb, célirányosabb, haté-
konyabb munká já t is. 

A tanácsi gazdálkodás 
kérdéseit elemezve, rámuta-
tott a r r a : 

— A tervezési és pénzügyi 
rendszerben 1986 január já tó l 
megszűnik a fejlesztési és 
költségvetési források me-
rev elhatárolása. Remélhe-
tően, a tanács így rugalma-
sabb pénzpolitikát tud ma jd 
megvalósítani. A VII. öt-

éves terv végleges kidolgo-
zása előtt vagyunk, számo-
kat mondani még nem tu-
dunk, világos azonban, hogy 
mérsékelt ütemben folytat-
juk a kiemelt társadalmi 
gazdasági programokat, el-
sősorban a lakásépítést, ezen 
belül a fiatalok ot thonterem-
tését. A demográfiai hullárr. 
ha tására a középiskolai f e j -
lesztés erősödésével számol-
hatunk. Ezzel párhuzamosan 

Székely Sándor a szegedi 
pártbizottság nevében fejez-
te ki az újonnan megválasz-
tott testületnek jókívánsága-
it, s rámutatot t arra, bár a 
választási munka befejező-
dött, pihenésre nem marad 
idő, hiszen a jövő feladatai 
jelentősek. Próbára tevő, ke-
mény munka vár a testület 
minden tagjára, ha előbbre 
akar ják vinni Szeged ügyét, 
ami nem választható el ha-
zánk fejlődésétől. Felszólalá-
sában hangsúlyozta a nem-
zeti egység jelentőségét, 
amelynek további erősítése a 
tanácsi testület várospoliti-
kai feladatainak megoldásá-
tól, tevékenységének színvo-
nalától is függ. 

A népfront javaslata után, 
nyílt szavazással, a tanács 
megválasztotta a számvizs-
gáló bizottságot, amelynek 
elnöke Vámosiné Karsay 
Éva, tagjai: Csorba Erzsé-
bet, Hataszné Hetesi Frzsé- !" 
bet, Tóth Csaba, Ványi Gá-1 K á d a r J á n o s a / M S Z M P f ö t i t kára csütörtökön fogadta a 
"o r- .., . 1 hazánkban tartózkodó Willy Brandtot, az SPD és a Szo-

A testület, ugyancsak ny.lt c j a l i s t a in t ernacionálc elnökét 
szavazassak a Szeged Me-1 
gyei Városi Népi Ellenőrzési 1 Kádár János, az MSZMP , jának kül- és biztonságpoli-
Bizottságot megválasztotta, főt i tkára csütörtökön délután tikai szóvivője és Norbert 
amelynek elnöke Kalmár a Központi Bizottság szék- Wieczorek parlamenti kép-

fogadta Willy viselő, a Bundestag költség-
a Német Szociál- vetési bizottságának tagja, 

demokrata Pár t (SPD) és a Kádár János csütörtökön 
Szocialista Internacionálé este vacsorát adott Willy 
elnökét. Brandt, valamint kísérete 

A szívélyes, barát i légkö- tiszteletére. A vacsorán részt 
rű találkozón véleményt cse- vetl Szűrös Mátyás, a Köz-
réltek a nemzetközi helyzet P o n t i Bizottság t i tkára és 
legfontosabb kérdéseiről. Kovács László, a KB külügyi 
mindenekelőtt az emberiség osztályának helyettes veze-
létét fenyegető veszélyek el- tőjé-

be kell fejeznünk az általá 
nos iskolai építési progra- józséf, elnökhelyettes Amb- j házában 
mot, elsősorban Rókus es r u s László és Molnár István. Brandtot, 
Felsőváros teruletere gondo- A N E B t a g j a j : Barkós Beá-
tok. Nagyon sok a feladat a ta_ E a r f c a s Miklósné, Jároli 
burkolatlan utak felszamola- J e n ö > K i s s piroska> Lábas 
sában, a csatornahálózat bo- József, Lóczi Imre, Polyvás 
vítésében, az önerős gázhá- Csaba, Sántha László. 
lózat fejlesztésében, a tö- Ezután került sor a bíró-
megközlekedés javításában, s á g i n é p i ülnökök megvá-
a troli fejlesztésében. Szá- i a s z t á sá ra . 
mok nélkül említeném, hogy N y í l t - szavazással jelölték' 
az egészségügyi szocialpoliti- a m e g y e i tanácstagokat, 
kai fejlesztések intézményi m a j d titkos szavazással meg-
része befejezéséhez kózele- választották őket. (A testület 
dik. A 410 ágyas egyetemi részben sa já t tagjai közül, 
klinikai tömb építése mel- másrészt a választási joggal 
lett folytatnunk kell a kór- rendelkező állampolgárok 
házi rekonstrukciót is. Jog- közül jelölt tagokat.) A me-
gal veti fel az értelmiségi gyei tanács tagja lett a vá-
közvélemény a Dóm téri né- rosi tanács tagjai köréből: 
zőtér áldatlan helyzetét. Vál- Adám István, Farkas Kata-
tozatlanul a célunk ennek Un, Gulyás Andrásné, Han-
felszámolása. Örömmel tos Zoltán, Mendebaba Rado, 
nyugtázhat juk, hogy a szín- Mészáros György, Mészáros 
házi rekonstrukció hamaro- Rezsőné, Papp Gyula, Papp 
san befejeződik. Feladatunk István, Prágai Tibor, Rácz 
tehát van bőven, és még nem Mihály, Szabó Mihály, Szilá-
is említettem kis ügyeket, gyi József, Vincze Gyuláné; 
amelyek az egyes ember szá- nem a városi tanács tagjai 
mára nagy ügyek. Ily mó- közül: Fedor Attila, Horváth 
don az önkormányzat nem Károlyné. Kemenes Béla, 
abszolút módon és nem autó- Molnár Sándor, Papdi Jó-
matikusan érvényesül, ha- zsef, Perjési László, Szeles 
nem ésszerű kompromisszu- Sándor. 

mokon, a pénzeszközök ru- A tanácskozáson felszólalt 
galmas átcsoportosításán, vi- Patkó Imre is, aki köszön-
tákon és ellentmondásokon tötte a testületet, és az ú j 
keresztül a gazdasági együtt- választójogi törvény fontos-
működés fokozásával, a tár- ságáról beszélt, 
sadalmi munka növelésével, A tanácsülés Papp Gyula 
a lakossági önerő várospoli- zárszavával ér t véget. o 
tikai célú hasznosításával. H. M. 

hárí tásának, a fegyverkezési 
verseny folytatódása és to-
vábbi kiszélesedése megaka-
dályozásának, a feszültség és 
bizalmatlanság mérséklésé-
nek lehetőségeiről. Egybe-
hangzóan állást foglaltak a 
vitás nemzetközi kérdések 
tárgyalások ú t ján történő 
rendezése, a különböző tár -
sadalmi rendszerű államok 

Willy Brandt látogatást 
tett az MSZMP Társadalom-
tudományi Intézetében, ahol 
Aczél György főigazgató, az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagja fogadta. Jelen 
volt Berecz János, a Köz-
ponti Bizottság t i tkára. Willy 
Brandt az intézetben elő-
adást tartot t a Magyar Szo-

közötti párbeszéd folytatása, K ^ S S S 

Ünnepi megemlékezés 

a kölcsönös előnyökkel járó sadalomtudósok előtt az SPD 
együttműködés bővítése, a készülő programtervezetéről, 
fejlődő országok gondjainak Willy Brandtot dzután 
közös erőfeszítésekkel törté- tiszteletbeli doktorrá avatták 
nő enyhítése mellett. Nagyra az Eötvös Loránd Tudo-
értékelték a tíz esztendővel mányegyetemen. Az egyetem 
ezelőtt aláírt helsinki záró- tanácsának ez alkalomból 
okmányban foglalt elvek és tartot t ünnepi ülésén Fülöp 
ajánlások, a helsinki folya- József rektor köszöntötte az 
matba illeszkedő összeurópai ú j díszdoktort, aki kiemelke-
találkozók jelentőségét a dő tudományos, valamint 
nemzetközi helyzet kedvezőt- nemzetközi politikai tévé-
ién folyamatainak ellensú- kenységéért kapta meg az 
lyozásában. á l lam- és jogtudomány tisz-

Kádár János és Willy teletbeli doktora címet. 
Brandt a kelet—nyugati pár - Az ülésen hangsúlyozták: 

j beszéd szempontjából is Willy Brandt rendíthetetlen 
j hasznosnak minősítette a híve és fá radhata t lan harco-
i Magyar Népköztársaság és a sa a fegyverkezési verseny 

Az ENSZ-alapokmány alá- Az ünnepi ülést követő |:Ném®t. S ff V f s é g i Köztársa- megfékezésének, az Európa 
írásának 40. évfordulóján fogadáson a Perez de Cuel- : s a g k o z o t t l kapcsolatok f e j - különböző tarsadalmi rend-
San Franciscóban rendezett lar hatékony nemzetközi in- j lődését. Hangsúlyozták a szerű ál lamai közötti kap -
ünnepi megemlékezésen Pé- tézkedéseket sürgetet t a ter- [kommunista és a szociálde- csolatok javításának, a hel-
rez de Cuellar ENSZ-főtit- rorizmus ellen. Követelte, | mokrata pártok közötti rend- sinki szellem ápolásának, va -
kár, a világszervezet minden hogy a tagállamok tegyenek ; s z e r e s véleménycsere fontos- lamint a fej lődő országok 
tagországát a beke ügyenek többoldalúan egyeztetett új . . . . .. , , . . ,. 
szolgálatára szólította fel. lépéseket, tekintettel arra , S 3 g á t 3 n e ™ e t k o z ' b l z t o n ' p r o b l e m a i <elelossegteljes 
Az 1945. június 26-án San h o g y _ m i n t m o n d t a — a 5 3 8 m e g s z l l á r d l t á s á b a " . « megoldásának. A díszdoktori 
Franciscóban aláír t ENSZ- y j k a ] d z k o d - JJ d d i I kölcsönös bizalom erősítésé- oklevél átvételét követően a 
alapokmány jelentőség 

, t euen v u u . K ; b e n M e g e r ő s í t e t t é k pár t ja ik német politikus meleg sza-
méltatva a főtitkár kifej tet- hozott intezkedesek elegtele- | s z á n d é k á t a k i a l a k u l t s o k _ v a k k a i m o n d o t t köszöneteta 
te, hogy a dokumentumban neknek bizonyultak. L é t ű k a p c s o l a t o k f o ly ta tásá - honoris causa doktori cí-
'efektetett elvek máig érvé- A több mint száz ország r a mér t 
nyesek. mivel — mint ENSZ-nagyköveteinek rész- j A találkozón jelen volt Az ünnepélyes diszdoktor-
mondta — a konfliktusok- vételével három napon át ' ; Kótai Géza, a Központi Bi- avatáson jelen volt Radics 
kai. háborúkkal terhes el- ta r tó évfordulós tanácskozá- f

z o t t s á g tagja, a külügyi osz- Katalin, az M S Z M P . KB 
múlt negyven év alatt ezek son — bár ez az eredeti tály vezetője és Kovács Lász- osztályvezetője, valamint 
bizonyultak az egyedüli reá- napirenden nem szerepelt — ló, az osztály helyettes veze- Ernst-Friedrich Jung, a Né-
lis ú tnak a béke megőrzésé- a felszólalók többsége ki tért tője, illetve Karsten Voigt, me t Szövetségi Köztársaság 
re. a terrorizmus kérdésére. jaz SPD parlamenti frakció- budapesti nagykövete. 

j 


